
Pàgina 1.81207.06.2012Número 46

Ple de les Corts Valencianes realitzat el dia 7 de juny de
2012. Comença la sessió a les 10 hores i 1 minut.
Presideix el president de les Corts Valencianes, senyor
Juan Gabriel Cotino Ferrer. Sessió plenària número 29.
Segona i darrera reunió.

Compareixença del president del Consell, senyor
Alberto Fabra Part, per a respondre les preguntes 
d’interés general per a la Comunitat Valenciana 
formulades pels grups parlamentaris (RE números

24.376, 24.371, 24.377 i 24.369)

El senyor president:

(Inoïble) ...Consell per a respondre les preguntes d’in-
terés general per a la Comunitat Valenciana formulades
pels grups parlamentaris.
En primer lloc, té la paraula el síndic del Grup

Parlamentari, il·lustre diputat senyor Rafael Blasco.

El senyor Blasco Castany:

Moltes gràcies, senyor president.
Molt honorable president de la Generalitat valenciana.
Honorables senyors consellers i senyores conselleres.
Il·lustres senyors i senyores diputades.
Bon dia a tots.
Les preguntes d’interés general que els grups parla-

mentaris formulen al molt honorable president de La
Generalitat és una fórmula reglamentària per a plantejar
qüestions centrals per a la nostra comunitat, per a contro-
lar l’acció del govern i, al mateix temps també, per a con-
nectar amb els interessos de la nostra comunitat a través de
propostes i formulacions que siguen d’acord amb el que
representen els interessos de tots els valencians.
Eixe ha segut el camí emprés sempre pel Grup

Parlamentari Popular i hui volem també entrar en eixa
mateixa consideració, exactament igual que ho hem vingut
fent en els últims temps, fent preguntes al molt honorable
president de La Generalitat relacionades amb qüestions
nuclears per al present i el futur d’esta comunitat.
Ho hem fet en el tema del finançament, ho hem fet en

el tema de l’aigua, ho hem fet en el tema de les infraes-
tructures necessàries per a la nostra comunitat, ho hem fet
també en aquelles qüestions que estaven relacionades amb
la prestació dels servicis públics bàsics a la nostra comu-
nitat, ho hem fet en el corredor mediterrani. Per cert, pre-
sident, enhorabona per la seua presència ahir, una vegada
més, en la cimera de Catalunya. (Aplaudiments)
Una presència que expressa no sols l’interés en la defen-

sa d’una infraestructura d’estat, que és fonamental per a la
nostra comunitat, sinó que també, i amb la seua presència,
està recolzant els interessos d’altres territoris de l’estat espa-
nyol que se van a veure beneficiats per esta infraestructura.
I hui, igual que ho hem vingut fent en estes qüestions

fonamentals, com dic, per a la nostra comunitat, volem
parlar també d’una cosa essencial per al present i el futur
de la societat valenciana, que és el pagament a proveïdors.
És cert que la situació econòmica que travessa Espanya

i la Comunitat Valenciana és la conseqüència d’una políti-
ca fracassada del govern socialista del senyor Zapatero i
del senyor Rubalcaba. És cert que mai havíem tingut una
crisi que haguera afectat d’una forma tan clara milions de
persones que es troben davant la xacra de l’atur. Però
també és cert que el món econòmic s’ha vist ressentit per
eixes polítiques absolutament equivocades.

Per això, el Govern d’Espanya del president Rajoy, des
del primer moment, arrancà amb una sèrie de mesures i de
canvis estructurals que van fer possible, entre altre coses,
la injecció d’una sèrie de diners en aquells proveïdors de
les administracions públiques que tenien de beneficiar-se.
35.000 milions d’euros i una intervenció de més de 2.300
ajuntaments que s’han vist beneficiats per eixa injecció
econòmica que el govern del president Rajoy va fer per a
poder oxigenar el funcionament dels ens locals i, fona-
mentalment, per a donar també a la xicoteta i mitjana
empresa i als autònoms possibilitats de desenrotllament
econòmic.
En eixa mateixa línia, el seu govern ha vingut prenent

mesures des del primer dia de caràcter estructural a la
Comunitat Valenciana. Sense el pla de reequilibri econò-
mic i financer que va aprovar el Consell de Política Fiscal
i Financera, hui no se podria abordar este pla de pagament
als proveïdors.
Un pla que va ser aprovat per este Consell de Política

Fiscal i Financera, un pla al qual es referien els que són
sempre profetes de desgràcies per a esta comunitat i que, al
mateix temps, alertaven sobre una possible intervenció de
la nostra comunitat, veieren com una vegada més fracassa-
ven, perquè el Consell de Política Fiscal i Financera va
acceptar la proposta del seu govern. I no solament anem a
complir l’objectiu del dèficit de l’1,5, sinó que va a repre-
sentar uns estalvis superiors als 2.000 milions d’euros a la
nostra comunitat.
Si no s’haguera aprovat eixe pla de reequilibri, hui no

seria possible posar en marxa, com vosté va a posar en
marxa, este pla de pagament a proveïdors que a més se
complementen amb altres activitats que ha desplegat el seu
govern, com ha segut reduir les despeses públiques fins un
nivell que pogueren fer-ho, harmonitzant en la situació
econòmica que estem travessant; posar en marxa un pla
d’ocupació juvenil, dotat amb més de 100 milions, que està
aconseguint ja efectes a la nostra comunitat.
Ahir en seu parlamentària, la mateixa consellera d’edu-

cació i ocupació assenyalava que ja n’hi ha un repunt a
favor de l’ocupació a la nostra comunitat, i especialment
en el que són contractes indefinits. De la mateixa manera
que el pla que vosté ha posat en marxa també cap als
emprenedors, amb més de 150 milions, va a donar con-
fiança al teixit empresarial de la nostra comunitat.
Eixe pla de pagament a proveïdors és clau, és bàsic per

a retornar possibilitats de desenrotllament d’activitats
empresarials i laborals a moltes empreses, especialment les
xicotetes i mitjanes empreses. I és el torn que correspon
ara a una autonomia, com la que vosté presidix, per a poder
adoptar este tipus de mesures.
Per això, i en este context, li volem formular, senyor

president, la pregunta de com valora vosté este pla de
pagament als proveïdors que va a posar en marxa i quins
resultats confia vosté que tindrà a la nostra comunitat.
Moltes gràcies (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyor Blasco.
Té la paraula el molt honorable president.

El senyor president del Consell:

Muchas gracias, señor presidente.
Cuando empezamos esta legislatura nos marcamos

varios objetivos. El primero, hacer una administración sos-
tenible. Para ello, teníamos que asumir la realidad que



estaba viviendo la sociedad española, la sociedad de la
Comunidad Valenciana y las administraciones. Con menos
dinero teníamos que seguir haciendo lo mismo, o incluso,
en algunas cuestiones, más. Era fundamental, por tanto, el
hacer una reducción de lo que era la administración, y lo
hemos estado haciendo.
También otra de las cuestiones fundamentales que nos

planteamos era que ninguna empresa, ninguna pequeña y
mediana empresa ni autónomo de la Comunidad
Valenciana pudiera tener un pago pendiente por parte de la
administración.
La administración no debe ser un problema para la pro-

pia sociedad, especialmente para los que crean empleo y
prosperidad. Y por eso, fuimos los primeros en ir al gobier-
no y decirle que teníamos que resolver ese problema, y lo
hicimos con transparencia. A pesar de la crítica que tuvi-
mos por parte de otros partidos políticos, dijimos la ver-
dad, porque ante todo lo que hay que hacer es que el dine-
ro fluya y que aquellos que generan prosperidad, empleo y,
sobre todo, dinamismo económico, tengan el dinero que en
su día fue fruto de un trabajo que hicieron para la adminis-
tración. (Aplaudiments)
Por eso permitimos el que todas esas facturas fueran a

ese fondo, a ese plan previsto por el gobierno, que lo que
buscaba era dotar de medios a esas pequeñas y medianas
empresas, además de autónomos.
Posiblemente una de las medidas más importantes que

se ha tomado por parte del gobierno central y que, sobre
todo, ha permitido, como ya se ha dicho tanto por parte del
ministerio como también en sede parlamentaria..., que va a
generar la creación de 100.000 puestos de trabajo. Que ese
es el tercer objetivo que tiene también esta administración,
La Generalitat. Reducir la administración, pagar a provee-
dores y crear empleo son tres cuestiones fundamentales en
estos momentos para la sociedad valenciana.
Y, desde luego, con esos ajustes que hemos hecho en la

administración que nos permiten consolidar el proyecto de
modelo de sociedad que hemos estado realizando y pro-
yectando en los últimos años, manteniendo los derechos
que tienen los ciudadanos y ajustando todo aquello que sea
necesario para que pueda seguir siendo uno de los buques
insignia de esta sociedad. Haciendo, además, que tuviéra-
mos un compromiso para no gastar más de lo que ingresá-
ramos y, sobre todo, cumplir con aquellos que han estado
trabajando para la administración.
Por eso, nuestro compromiso es una vez puesto el con-

tador a cero, cumplir, cumplir con todos los proveedores
que trabajan para la administración, con aquellas personas
que han hecho un esfuerzo, que han dedicado su tiempo y
su trabajo para realizar esa prestación de servicio a la
administración.
Y una vez que hemos hecho ese examen de conciencia

y también puesto encima de la mesa todo lo que debía la
administración, ahora podemos decir que vamos a cumplir
con los proveedores en tiempo y en forma, para que nadie
vea a la administración como un problema y que ayudemos
a todos a generar empleo y prosperidad. (Aplaudiments)
Y las cosas van un poco mejor, y ese es el camino.

Como bien comentaba el síndic del Grupo Popular, empe-
zamos ya a tener datos que empiezan a tener esperanza y,
sobre todo, a generar esperanza para la sociedad. Hablar de
que se ha reducido el paro es una buena noticias, y que esa
tiene que ser la senda que tenemos que generar en los pró-
ximos meses. Hablar de que vuelve a reducirse el paro
juvenil también es una buena noticia. O que hemos sido la
comunidad donde más ha incrementado la contratación
indefinida, creo que eso también tiene que ser algo puesto

en valor. Algo estaremos haciendo bien para que todos
esos datos objetivos nos sitúen como una comunidad de
referencia. Ese es el camino.
Y, por tanto, vamos a seguir apostando por la pequeña

y la mediana empresa, apostando por los autónomos, cum-
pliendo con lo que en su día teníamos que haber hecho ya,
como era el pago a proveedores, y que en estos momentos
estamos en condiciones de poderlo hacer, y siguiendo
reduciendo la administración para que entre todos poda-
mos tener esa administración que sirva de referencia, que
cumpla con sus objetivos y que dé los servicios necesarios
a todos los ciudadanos. Ese es el plan que tenemos y ese el
plan que en estos momentos está empezando a dar sus fru-
tos.
Muchas gracias. (Aplaudiments)

El senyor president:

Muchas gracias.
Pregunta del síndic del Grup Parlamentari Socialista,

senyor Torres.

El senyor Torres Salvador:

Bon dia.
Señoras y señores diputados.
Es tremendamente inmoral que una comunidad como la

nuestra en la que los sucesivos gobiernos del Partido
Popular han malgastado sin control miles de millones de
euros en grandes obras, en obras faraónicas, en sobrecos-
tes y, sin embargo, nuestra comunidad no ha destinado los
recursos necesarios para atender las necesidades de nues-
tros dependientes.
26.000 están en este momento en la lista de espera.

¿Hasta cuándo, señor presidente? ¿Qué medidas va a adop-
tar para desbloquear el acceso de esos valencianos a las
prestaciones que por ley les corresponde?

El senyor president:

Muchas gracias.
Té la paraula el molt honorable president.

El senyor president del Consell:

Muchas gracias, señor presidente.
Señor Torres, lo que es absolutamente inmoral es que el

gobierno, que se había comprometido a que el 50% de las
prestaciones estaría cubierto por el gobierno central, solo
haya cubierto en los últimos años el 20% de las mismas.
Eso sí que es inmoral. (Aplaudiments) Y que haya dejado
el peso de lo que es el cubrir todas esas necesidades a la
Comunidad Valenciana.
Mire, le voy a dar unos datos, para que usted también

los tenga. Mire, desde el 2007, La Generalitat ha destina-
do 1.314 millones de euros a la financiación de la depen-
dencia. ¿Sabe cuántos destinó el gobierno socialista en esa
misma época? 388 millones de euros. Entre 2007 y 2011,
el estado debería haber aportado a la Comunidad
Valenciana 442 millones de euros más. Y ¿sabe a cuántas
personas nos hubiera podido permitir atender adecuada-
mente? A 20.000 personas, si el gobierno socialista hubie-
ra cumplido con esta comunidad (aplaudiments) dando el
50% de aquello que en su día se comprometió.
Solo, solo en el año 2011, esta Generalitat destinó más

de 394 millones de euros a la dependencia, frente a 99
millones que hizo el gobierno socialista. El 79,9% nos-
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